




EMI教師培訓計畫(2024-2025)

	初階EMI教師	中階EMI教師	高階EMI教師
適合參加階段	1. 新進教師 或 2. 未曾開授EMI課程之教師 或 3. 學位在非英語系國家取得 或 4. 尚未取得EMI教師培訓證書	1. 三年以上EMI 教學經驗 或 2. 學位在英語系國家取得 或 3. 即將取得初階EMI教師培訓證書之教師	1. 五年以上EMI 教學經驗且教學評鑑皆達4.0以上之教師 或 2. 曾教授EMI課程10次以上 或 3. 曾獲選外語授課優良教師
涵蓋的教學技巧	1. 掌握EMI授課關鍵要點、課綱設計及教學技巧 2. EMI課室語言 3. 規劃設計適切的EMI課程評量	1. 對於EMI的創新教學方法有一定的理解 2. EMI授課討論與思考引導 3. 培養跨文化的EMI教學能力	1. EMI同儕指導技巧與策略 2. EMI創新教學法(進階)
選項一： 英語專家計畫 English Language Specialist Program	(密集型英文授課課程，第一階段) 1. English Language Specialist EMI 培訓課程 a. EMI簡介 (3小時) b. EMI評估與語言使用 (3小時) c. EMI課堂設計與評估 (3小時) 總計：9小時+課前課後作業 2. 參加一場由雙語辦公室主辦的EMI相關講座 研習證明** EMI合格證書*	(密集型英文授課課程，第二階段) 1. English Language Specialist EMI 培訓課程 a. EMI的創新教學法和範例課程 (3小時) b. EMI課堂討論和學習鷹架策略 (3小時) c. EMI中的跨文化溝通 (3小時) 總計：9小時+課前課後作業 2. 參加一場由雙語辦公室主辦的EMI微型教學工作坊*** 3. 參加兩場由雙語辦公室主辦的EMI相關講座 研習證明** EMI合格證書*	(密集型英文授課課程，第三階段) 1. English Language Specialist EMI 培訓課程 a. EMI同儕指導策略和技巧 (3小時) b. 課堂觀察技巧 (3小時) c. 同儕指導技巧 (3小時) 總計：9小時+課前課後作業 2. 參加一場由雙語辦公室主辦的同儕指導工作坊*** 3. 參加兩場由雙語辦公室主辦的EMI相關講座 研習證明** EMI合格證書*
選項二	同上	1. English Language Specialist EMI 培訓課程 (第一階段及第二階段) 2. 由雙語辦公室主辦的一場微型教學工作坊*** 研習證明** EMI合格證書*	1. English Language Specialist EMI 培訓課程 (所有階段) 2. 參加一場由雙語辦公室主辦的同儕指導工作坊*** 研習證明** EMI合格證書*
選項三	1. OPEN MOOCs 線上EMI課程 (5至8個模組) 或 2. 劍橋英語線上培訓課程 (8個模組, 40小時) 研習證明** EMI合格證書*	1. OPEN MOOCs 線上EMI課程 (5至8個模組) 2. 參加一場由雙語辦公室主辦的EMI微型教學工作坊*** 3. 參加一場由雙語辦公室主辦的EMI相關講座** 研習證明** EMI合格證書*	1. OPEN MOOCs 線上EMI課程 (5至8個模組) 2. 參加一場由雙語辦公室主辦的同儕指導工作坊*** 3. 參加一場由雙語辦公室主辦的EMI相關講座 研習證明** EMI合格證書*
額外參考項目 (適用所有階段)	由雙語辦公室預先審核的OPEN MOOCs 課程證書。	由雙語辦公室預先審核的OPEN MOOCs 課程證書。(推薦給中階教師)	由雙語辦公室預先審核的OPEN MOOCs 課程證書。(推薦給高階教師)
成果	EMI教師培訓合格證書* 及十分鐘試教錄影成果展示	EMI顧問諮詢制度： 1對1指導或1對多團體諮詢	EMI顧問  EMI顧問計畫
獎補助	全英語授課鐘點加成1.5。惟授課比例達95%以上之專任教師，得另外酌予核發「課程開發精進費」(每學分金額為各職級教師鐘點費*5.4)。 參加EMI培訓後取得證書並符合資格者，可獲得新台幣5,000元至30,000之獎勵金。 *EMI教師培訓合格證書包含但不限於103至108年新加坡國立大學EMI教師培訓課程、109年專業英語授課教師培訓計畫(含觀、議課)、110~111年Certificate in EMI Skills (英國劍橋大學語言測評考試院)，及112年線上同步AIT English Specialist Program之EMI培訓證書。 ** 研習證明：由雙語辦公室主辦的研討會、講座和論壇 (例如EMI研討會、雙語教育論壇、EMI教師增能演講、微型教學工作坊、同儕指導工作坊)。 ***由雙語辦公室主辦的EMI微型教學工作坊和同儕指導工作坊 (例如英語語言研究員同儕指導工作坊、同儕指導總體教學演練)。		EMI顧問計畫

**NTPU EMI Professional Development Certificate Program (2024-2025)**

	Entry	Junior	Senior
<b>Qualification</b>	1. new faculty or 2. no EMI teaching experience or 3. a degree from a non-majority English-speaking country (non-MESC) or 4. no previous certificate in EMI Skills	1. EMI teaching experience $\geq 3$ years or 2. a degree from a majority of English-speaking country (MESC) or 3. An expected certificate in EMI skills	1. (a) EMI teaching experience $\geq 5$ years (b) average teaching review of over 4.0 (on 5.0 scale) or 2. offered more than 10 EMI courses or 3. an award for teaching excellence in English as a Medium of Instruction
<b>Teaching Skills to Be Covered</b>	1. key EMI concepts, syllabus design, and teaching tips 2. language for EMI courses 3. EMI assessment strategies	1. an understanding of innovative instructional approaches for EMI 2. discussion and higher order thinking in EMI 3. intercultural competence for EMI teaching	1. peer mentoring strategies and skills 2. advanced EMI pedagogy for teaching innovation
<b>Option 1 (English Language Specialist program)</b>	<b>(Intensive EMI Courses, Phase One)</b> 1. English Language Specialist EMI training program a. Introduction to EMI (3 hrs) b. EMI Assessment and Language Use (3 hrs) c. EMI Class Design and Assessment (3 hrs) <b>Total: 9 hrs + pre-/post-tasks</b> 2. Participate in <b>one</b> of the EMI teacher training sessions facilitated/verified by NTPU BEO Certificate of Participation** Certificate in EMI Skills*	<b>(Intensive EMI Courses, Phase Two)</b> 1. English Language Specialist EMI training program a. Innovative Pedagogy for EMI and Model Lessons (3 hrs) b. Discussion and Scaffolding Strategies for EMI Instructors (3 hrs) c. Intercultural Communication in EMI (3 hrs) <b>Total: 9 hrs + pre-/post-tasks</b> 2. <b>One</b> EMI micro-teaching workshop facilitated by NTPU BEO*** 3. Participate in <b>two</b> of the EMI teacher training sessions facilitated/verified by NTPU BEO Certificate of Participation** Certificate in EMI Skills*	<b>(Intensive EMI Courses, Phase Three)</b> 1. English Language Specialist EMI training program a. EMI Peer Mentoring Strategies and Skills (3 hrs) b. Class Observation Skills (3 hrs) c. Peer Mentoring Skills (3 hrs) <b>Total: 9 hrs + pre-/post-tasks</b> 2. <b>One</b> peer mentoring workshop facilitated by NTPU BEO*** 3. Participate in <b>two</b> of the EMI teacher training sessions facilitated/verified by NTPU BEO Certificate of Participation** Certificate in EMI Skills*
<b>Option 2</b>	(Same as Option 1)	1. English Specialist online EMI training program (Phases One and Two) 2. <b>One</b> EMI micro-teaching workshop facilitated/verified by NTPU BEO*** Certificate of Participation** Certificate in EMI skills*	1. English Specialist online EMI training program (all three phases) 2. <b>One</b> peer mentoring workshop facilitated/verified by NTPU BEO*** Certificate of Participation** Certificate in EMI skills*
<b>Option 3</b>	1. Online EMI courses offered by OPEN MOOCs program (5 to 8 modules) or 2. Cambridge Assessment English (8 modules)(40 hrs.) Certificate of Participation** Certificate in EMI skills*	1. Online EMI courses offered by OPEN MOOCs program (5 to 8 modules) 2. <b>One</b> EMI micro-teaching workshop facilitated/verified by NTPU BEO*** 3. Participate in <b>one</b> of the EMI teacher training sessions facilitated/verified by NTPU BEO Certificate of Participation** Certificate in EMI skills*	1. Online EMI courses offered by OPEN MOOCs program (5 to 8 modules) 2. <b>One</b> peer-mentoring workshop facilitated/verified by NTPU BEO*** 3. Participate in <b>one</b> of the EMI teacher training sessions facilitated/verified by NTPU BEO Certificate of Participation** Certificate in EMI skills*
<b>Extra Credit (apply to all options)</b>	Certificates of OPEN MOOCs courses pre-prooved by NTPU BEO	Certificates of OPEN MOOCs courses pre-prooved by NTPU BEO (Recommended for Junior level EMI teachers)	Certificates of OPEN MOOCs courses pre-prooved by NTPU BEO (Recommended for Senior level EMI teachers)
			
<b>Accomplishment</b>	Certificate in EMI Skills and ten-minute recording of micro-teaching	Mentorship Program: One-on-One Coaching and Group Coaching	EMI Mentor  <b>EMI Mentoring Program</b>
<b>Rewards</b>	Participants who successfully complete the program will be qualified for the outstanding EMI course facilitation grants (with certificates) in addition to the *1.5 EMI course hourly pay. When completing the EMI teacher training course and obtaining certification, each teacher is qualified for a reward of NTS 5,000 to NTS30,000.		
	*Certificate in EMI Skills: Includes but is not limited to the EMI Training Program at NCLE of the National University of Singapore (2014-2019) and at NTPU (2020), Certificate in EMI Skills of Cambridge Assessment (2021-2023), and AIT English Language Specialist online EMI training program (2023). **Certificate of participation: Workshops, lectures, and forums facilitated/verified by NTPU BEO or resource center in the Key Cultivation Universities (i.e., EMI workshop, Bilingual Education Forum, EMI teacher enhancement workshop, micro-teaching workshop, peer-mentoring workshop). ***EMI micro-teaching workshop and peer mentoring workshop facilitated/verified by NTPU BEO or resource center in the Key Cultivation Universities (i.e., English Language Fellow Peer mentoring workshop, peer mentoring macro-teaching practice).		<b>EMI Mentoring Program</b>